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La jumătatea săptămănii trecute Ioan Ciupilan, primarul municipiului Huşi din judeţul Vaslui, a anunţat în 

cadrul unei conferinţe de presă finalizarea celor două proiecte vitale pentru dezvoltarea oraşului în 

fruntea căruia se află şi care au fost iniţiate în primăvara acestui an.  Este vorba de un amplu proiect de 

investitii în infrastructură denumit Regenerarea municipiului Huşi prin modernizarea spaţiilor publice 

urbane şi cel de-al doilea prin care se doreşte creşterea nivelului de securitate socială prin 

implementarea unui sistem de supraveghere video. Valoarea primului proiect este 53,643 milioane lei 

obţinuţi de la Fondul European pentru Dezvoltare Regională (FRDE) si de la Guvernul Romăniei dar şi 

prin contribuţia de 867 552 lei din resursele proprii ale municiului Huşi. Toţi aceşti bani vor fi utilizaţi 

pentru modernizarea străzilor şi reţelei de apă şi canalizare din această localitate. „Practic am încercat să 

executăm  lucrări de modernizare pe toate străzile din municipiul nostru. Din nefericire constructorul care 

a câştigat licitaţia şi a primit undă verde pentru începerea lucrărilor de asfaltare a străzilor din municipiul 

nostru s-a dovedit a fi neserios şi va trebui să aşteptăm organizarea unei noi licitaţii pentru ca lucrările în 

acest domeniu să înceapă în cel mai scurt timp. Este regretabilă această întârzieire dar nu este vina 

noastră ci a mentalităţii unor constructori care participă la licitaţii numai de dragul de a încurca lucrurile”, a 

declarat Ioan Ciupilan. Scopul iniţial al proiectului este fluidizarea traficului şi îmbunătăţirea condiţiilor de 

transport prin modrnizarea a 112 străzi, sporirea gradului de sigurantă a circulaţiei prin amenajarea şi 

modernizarea trotuarelor, spaţiilor pentru biciclişti şi trecerilor de pietoni, asigurarea unei mai bune 

legături cu reţelele de drumuri europene, naţionale şi judeţene respectiv E 581, DN 24 A, DJ 244 D şi DJ 

244 C, îmbunătăţirea accesului populaţiei la serviciile de sănătate, asistenţă socială şi educaţie dacă 

avem în vedere faptul că străzile propuse pentru modernizare sunt intens populate şi nu în ultimul rând 

creşterea potenţialului economic şi social al municiului Huşi şi a condiţiilor de mediu de aici. Demarea 

acestui proiect a însemnat o muncă enormă pentru echipa de specialişti din subordinea primarului Ioan 

Ciupilan care au întocmit o documentaţie ireproşabilă în baza căreia au primit fondurile atât de necesare 

dezvoltării Huşului. „Ne aşteaptă o muncă titanică. Avem un an şi nouă luni ca să terminăm ceea ce am 

promis că vom face şi pentru care am primit fondurile. În  momentul în care vom începe lucrările 

geografia oraşului se va schimba. Cum majoritatea străzilor vor intra în modernizare se va circula foarte 

greu. Fac un apel la toţi huşenii să fie înţelegători şi să respecte variantele ocolitoare pe care le vom 

stabili împreună cu poliţia cu care de altfel colaborăm minunat. Va fi greu mai ales din acest punct de 

vedere al circulaţiei pe străzi dar vă promit că satisfacţia de a trăi într-un oraş care arată într-adevăr ca o 

localitate europeană va fi imensă” a mai spus Ioan Ciupilan. 

SC Tehnic Assist SRL Botoşani a spălat putina după ce a câştigat cu cântec o licitaţie prin care nu a făcut 

decât să descalifice firma locală SC Viacons Rutier SA care ar fi reuşit să facă toate lucrările prevăzute în 

proiect. Municipalitatea huşeană este acum obligată să organizeze o nouă licitaţie în urma căreia să 

desemneze firma ce va executa lucrările prevăzute în proiect. Ampla campanie de modernizare în care 

va intra municipiul Huşi implică un volum de muncă imens. Practic toate străzile prinse în proiect se vor 

transforma în şantiere în lucru. În cifre situaţia stă în felul următor: vor fi modernizaţi 34,528 de km de 

străzi, 60 886 de metri pătraţi de trotuare, 11 295 mp de spaţii verzi, vor fi plantaţi 300 de arbuşti şi puieţi 
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decorativi, vor fi executate 15 treceri de pietoni cu insule mediane şi denivelări pentru limitarea vitezei, se 

vor construi 22 339 de metri de piste pentru biciclişti, se vor efectua 19,68 km marcaje longitudinale 

continue şi tot atâtea discontinue, vor fi amplasate 896 panouri pentru semnalizarea rutieră, vor exista 

104 plăci pentru semnalizarea străzilor cu sens unic, 120 de plăci pentru străzile cu două benzi iar pe 

perioada execuţiei lucrărilor se vor înfiinţa 65 de noi locuri de muncă. Străduţele la care nu se vor executa 

lucrări de modernizare în cadrul acestui proiect nu vor fi lăsate de izbelişte. Primarul a spus că pentru 

acest capitol vor fi identificate surse de finanţare de la bugetul local, astfel nicio stradă din Huşi nu va fi 

trecută cu vederea. „Încă înainte de ajunge primar eram revoltat de eticheta de <<Vasile Săracu>> ce i se 

aplică mereu judeţului Vaslui. Am reuşit să facem destule lucruri bune pentru acest oraş care are un 

buget foarte mic, cu o zonă industrială ca şi inexistentă. Realizarea parcului de la Recea este unul dintre 

cele mai bune lucruri pe care le-am putut face pentru huşeni. Este o zonă foarte frumoasă şi am făcut o 

serie de lucruri minunate pentru concetăţenii noştri. Sperăm din tot sufletul ca oamenii să conştientezeze 

eforturile financiare pe care le-am făcut pentru a transforma zona Recea aşa cum este acum şi să 

păstreze dotările de acolo în cele mai bune condiţii”, a mai declarat primarul Huşului. 

Domnia sa se declară în general mulumit de ceea ce s-a reuşit în ultimii ani în municipiul Huşi. „Am reuşit 

să aducem proiecte europene de milioane de euro şi să facem lucrări fără precedent în oraşul nostru. Nu 

ştiu dacă este mult sau puţin dar sunt sigur că se puteau face lucruri mult mai mari cu o mai mare 

implicare a factorilor de decizie de la nivel judeţean. Oraşul nostru merită mult mai multe şi visul meu este 

să fac în aşa fel ca să-l introducem în circuitul turistic naţional şi internaţional. Nu vreau să spun mai 

multe pentru că ar spune unii că mi-am început campania electorală dar vreau să vă spun nişte vorbe ale 

domnului Adrian Porumboiu care a făcut referire la oraşul nostru. Domnia sa a spus: < Când intru în Huşi, 

am impresia că mă aflu într-u orăşel de la frontiera Austriei>. Sunt vorbe care ne onorează şi ne obligă în 

acelaşi timp”, a mai spus primarul Ioan Ciupilan. 

Camere de supraveghere în oraş 

Municipiul Huşi a fost echipat cu 22 de camere de supraveghere performante ce „pândesc” persoanele 

certate cu legea în cele mai sensibile locuri din oraş. În cadrul Primăriei a fost înfiinţat un birou specializat 

de supraveghere şi stocare a informaţiilor înregistrate care colaborează foarte bine cu Poliţia şi 

Jandarmeria. Proiectul Creşterea nivelului de securitate socială în municipiul Huşi prin implementarea 

unui sistem de supraveghere video are ca obiectiv creşterea calităţii infrastructurii sociale a oraşului 

având în vedere că în clasamentul preferinţelor cetăţenilor de aici se află pe primul loc siguranţa şi 

liniştea oraşului, urmată de curăţenia urbei, pe locul al treilea buna înţelegere cu ceilalţi locuitori, iar pe 

locul patru aspectul clădirilor din municipiu. Pentru siguranţa şi liniştea oraşului sunt importante în special 

aspectele legate de asiguarea protecţiei cetăţenilor, a elevilor în zona şcolilor, grădiniţelor ce va fi 

realizată prin implementarea sistemului de siupraveghere video care va completa patrularea poliţiei mai 

des pe străzile oraşului, prezenţa gardienilor publici în parcuri, a elevilor în zona şcolilor şi a grădiniţelor 

în condiţii de eficienţă şi eficacitate. Huşul este un oraş care are destule probleme în ceeea ce priveşte 

infracţionaliatea, în special cea nocturnă. După cum reiese din documentaţia Primăriei, pe unele străzi se 

desfăşoară curse ilegele de maşini şi multe alte „aventuri” ce nu au nimic în comun cu legea. Pentru ca 

acest proiect sa aibă un real succes la Huşi, Primăria va desfăşura activităţi de informare şi conştientizare 

a populaţiei în ceea ce priveşte circulaţia pe drumurile publice, dezavantajele consumului de droguri şi 

alcool precum şi măsuri de prevenire a victimizării. Se estimează că prin implementarea acestui proeict 

va creşte cu 30% gradul de securitate socială, va scădea cu acelaşi procent numărul de infracţiuni 

comise asupra persoanelor vulnerabile, numărul infracţiunilor comise noaptea va scădea cu 15% şi tot cu 

acelaşi procent vor scădea infracţiunile comise pe stradă, la locul de muncă şi în zona complexelor 

comerciale. Se preconizează o scădere a numărului de accidente rutiere cu 20% şi o creştere a calitaţii 



serviciilor cu 30%. Vor fi supravegheate în special instituţiile de învăţământ dar şi marile intersecţii din 

zona marilor centre comerciale precum şi intrările în oraş. „Prezenţa camerelor de supraveghere în zone 

predispuse la producerea de infracţiuni este foarte benefică ridicării gradului de securitate socială. Acest 

sistem ajuta mult munca Poliţiei, Jandarmeriei şi gardienilor publici. Descurajează elementele 

infractionale şi aduce mai multă linişte în oraş. Suntem un oraş de frontieră şi, vrem nu vrem, 

criminaliatea transfrontalieră ne loveşte şi pe noi. Aceasta este numai una dintre măsurile pe care le-am 

luat ca să o descurajăm”, a declarat Ioan Ciupilan. (Marius HERMENIUC) 

 


